
Ingurumeneko Kontseilu Sektoriala – 20. saioa
Consejo Sectorial de Medio Ambiente – Sesión  20

Deialdia egin duena

Convoca

Donostiako Udala

Ayuntamiento de Donostia / San Sebastián

Data, tokia eta ordua

Fecha, lugar y hora

2024ko urtarrilaren 16a

Urumea gela

18:00etan

Amaiera ordua

Hora de finalización
  19:50ean

GAI ZERRENDA:

ORDEN DEL DÍA:

1.  Kontseiluko  presidentearen  aurkezpena  eta
Kontseilu berria eratzea (10 minutu).

2. Aurkezpen-txanda (10 minutu)

3.  Kontseiluaren  funtzionamenduari  eta
antolamenduari buruzko laburpena.

4. Kontseiluko karguak hautatzea (10 minutu)

5.  Isuri  gutxiko  eremuaren  inguruko  partaidetza-
prozesua (15 minutu)

6. Galde-eskeak (15 minutu)

1.  Introducción  de  la  Presidente  del  Consejo  y
constitución del nuevo Consejo (10 minutos).

2. Ronda de presentaciones (10 minutos)

3. Resumen sobre el funcionamiento y organización del
Consejo (15 minutos)

4. Elección de cargos del Consejo (10 minutos)

5.  Proceso  de  participación  de  la  Zona  de  Bajas
Emisiones (15 minutos)

6. Ruegos y preguntas (15 minutos)

BILERAN PARTE HARTU DUTE:
HAN ASISTIDO A LA SESIÓN:

KONTSEILUKO 
LEHENDAKARITZA
PRESIDENCIA DEL 
CONSEJO

Marisol Garmendia
Ekologiako,  Osasun  Publikoko,  Garapen  Ekonomikoko  eta  Enpleguko  zinegotzi
ordezkaria 
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TALDE POLITIKOEN 
ORDEZKARIAK
REPRESENTANTES 
GRUPOS POLÍTICOS

Elkarrekin Donostia       
EAJ-PNV                       
PSE-EE                          
EH BILDU                      
PP                                  

m

KONTSEILUKO KIDEAK
VOCALES DEL CONSEJO 1.         KALAPIE                       

2.         DONOSTIA BIZIRIK      
3.         ARANZADI                    
4.         SEO BIRDLIFE             
5.         KRISTINA-ENEA FUND 
6.         AZTI                               
7.         EMAUS                          
8.         EGUZKI                          
9.        Norbere izenean datorren herritarra              

ETORRI EZ DIRELAKO 
DESENKUSATU DIRA
EXCUSARON SU ASISTENCIA

    
       

UDAL TEKNIKARIAK
PERSONAL TÉCNICO 
MUNICIPAL

  Ingurumen eta Osasun publikoko Zuzendaria
  Ingurumen Osasunaren eta Iraunkortasunaren Zerbitzuaren burua

Partaidetzako Teknkaria

A

  

PARTAIDETZAREN 
DATUAK
DATOS DE PARTICIPACIÓN Emakumezkoak  / Mujeres = 7

Gizonezkoak / Hombres =  12

KONTSEILUKO 
IDAZKARITZA:
SECRETARÍA DEL 
CONSEJO:

Osasun eta Ingurumeneko lege teknikaria 

ingurumena@donostia.eus

Saioaren bilakaera:

Desarrollo de la sesión:

1. Kontseiluko presidentearen aurkezpena eta
Kontseilu berria eratzea (10 minutu).

  Presidenteak kide guztiak agurtu ditu, eta aurten
beste bi saio egiteko konpromisoa hartu du: bata
martxoa/apirila  aldera  eta  bestea  urria/azaroa
aldera.

1.  Introducción de la  Presidente del  Consejo y
constitución del nuevo Consejo.

  La presidenta saluda a todos/as los/las vocales y
se compromete a realizar otras dos sesiones más
este año; una hacia marzo/abril y otra hacia octubre/

2



noviembre.

2.  Aurkezpen-txanda.

Bakoitza  aurkeztu  egin  da.  Emausen
ordezkariak  adierazi du Kontseilu Sektorialaren
bere  azken  saioa  izango  dela,  laster  aurre-
erretiroa hartuko duelako. 

2.   Ronda de presentaciones.

Cada  uno/a  se  presenta.  La  representante  de
Emaus indica que será su último Consejo Sectorial
en  representación  de  Emaus  porque  se  va  a
prejubilar en breve. 

3.  Kontseiluaren  funtzionamenduari  eta
antolamenduari buruzko laburpena.

Partaidetza  Teknikariak  azaldu  du  puntu  hori,
nahiz  eta  gehienek  ongi  ezagutzen  duten,
denbora  asko  daramatelako Kontseiluan parte
hartzen.

Donostia Bizirik elkartearen ordezkariak eskatu
du elkarteek proposatutako gaiak ez daitezela
utzi galde-eskeen azken punturako.

3.  Resumen  sobre  el  funcionamiento  y
organización del Consejo.

El técnico de Participación Ciudadana explica este
punto, si bien es conocido por la mayoría ya que
llevan mucho tiempo asistiendo al Consejo.

El  representante  de  Donostia  Bizirik  solicita  que
los temas a tratar propuestos por las asociaciones
no  se  dejen  para  el  último  punto  de  ruegos  y
preguntas.

4.   Kontseiluko karguak hautatzea. 4.   Elección de cargos del Consejo.

Emausen  ordezkari  berriak  presidenteorde
izaten jarraitzea erabaki da.  Era berean, inork
ez  du  eragozpenik  jarri  Ekologistak  Martxan
Kontseiluko  kide  berria  izan  dadin.  Txostena
batzordekide  guztiei  bidaliko  zaie  posta
elektroniko  bidez.  Oraindik  hiru  plaza  huts
daude,  herritarrek  pertsonalki  bete
ditzaketenak.

Se decide que la nueva representante de Emaus
continué de Vicepresidenta. Asimismo, nadie pone
objeciones a que Ekologistak Martxan sea nuevo
miembro  del  Consejo.  Se  enviará  el  informe  a
todos/as los/las vocales por email. Todavía existen
tres plazas vacantes que pueden ser ocupadas por
los/las ciudadanos/as a título personal.

5.   Isuri  gutxiko  eremuaren  inguruko
partaidetza-prozesua

5.  Proceso de participación de la Zona de Bajas
Emisiones.

Osasun  eta  Ingurumeneko  zuzendariak  puntu
hori  azaldu  du,  eta  adierazi  du  xehetasunak
Udalaren webgunean kontsulta ditzaketela, baita
egokitzat jotzen dituzten ideiak eman ere.
 
EGUZKIko ordezkariak esan du IGE beranduegi
ezarri  dela.  Kezkatuta  dago  atzerriko  autoak
bertan  sartzearekin  eta  salbuespen  kopuru
handiarekin.  Era  berean,  salatu  du  Donostiako
kutsatzailerik  handienak  erraustegia  eta
Cementos  Rezola  direla.  Udaleko  sentsoreei
buruzko  informazioa  online  eskuragarri  dagoen
galdetu du, eta hala ez bada, eskuragarri egotea
eskatu du.

Norbere  izenean  datorren  herritarrak  auzo
periferikoak kontuan hartzeko eskatu du. Esan du
IGE  ez  datorrela  bat  San  Bartolomeko
merkataritza-gunearekin  eta  aurreikusitako
aparkalekuarekin.

EGUZKIk  eta  Aranzadik  kezka  adierazi  dute
atzerriko  arau-hausleak  zehatzeko
zailtasunagatik,  eta  Aranzadik  adierazi  du

El Director de Salud y Medio Ambiente explica este
punto e indica que pueden consultar los detalles en
la página web del ayuntamiento así como aportar las
ideas que estimen convenientes.
 
El  representante  de  EGUZKI  dice  que  la
implantación de la ZBE llega tarde. Le preocupa la
entrada de coches extranjeros y el alto número de
excepciones existentes. Asimismo, denuncia que los
mayores  contaminadores  de  Donostia  son  la
incineradora  y  Cementos  Rezola.  Pregunta  si  la
información  sobre  los  sensores  del  ayuntamiento
está accesible online, y en caso de que no sea así
solicita que sea accesible.

El  ciudadano  a  título  individual  solicita  que  se
tengan en cuenta los barrios periféricos. Dice que la
ZBE no   cuadra  con  el  centro  comercial  en  San
Bartolomé y el aparcamiento previsto.

EGUZKI y Aranzadi muestran su preocupación por
la dificultad de sanción de infractores extranjeros y
Aranzadi  comenta  que  se  debería  evaluar  la
posibilidad de establecer un telepeaje para el caso
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ebaluatu  egin  beharko  litzatekeela  atzerriko
ibilgailuen  kasurako  teleordainketa  ezartzeko
aukera.

de vehículos extranjeros.

6.    Galde-eskeak 6.    Ruegos y preguntas

Donostia  Bizirik  elkarteko  ordezkariak  udal-
gobernuaren  hondakinak  biltzeko  politika  salatu
du,  eta  Donostia  Gipuzkoako  beste  udalerri
batzuekin alderatu du. Era berean, gaia hurrengo
Kontseiluan aztertzeko eskatu du.

Seo  birdlifek  eskatu  du  Donostiako  edo
Artikutzako lekuren batean hiltegiko hondakinekin
simaurtegi  bat  sortzeko  aukera  aztertzeko.
Simaurtegi horrek putreak elikatzeko balioko l
uke.

Elkarrekin  Donostia  taldeko  ordezkariak  BCC
Manteon  kokatzea  salatu  du.  Era  berean,
Amarako  zuhaitzak  mozteko  asmoarekin  eta
itsasoko  plastikozko  bolatxoekin  kezkatuta
dagoela  adierazi  du.  Klima-larrialdiaren  gaia
egiten diren kontseilu guztietan egotea eskatu du,
duen garrantziagatik.

Norbere izenean datorren herritarrak eta SEOko
ordezkariak  BCCren  kokapena  salatu  dute,  eta
hiriko  zuhaitzen  defentsa  handiagoa  egitea
eskatu dute.

Kontseiluko presidenteak esan du Hiri Zuhaitzen
Plan  Zuzentzailea  idazten  ari  diren  pertsonak
gonbidatuko dituela Kontseilura,  hain zuzen ere
plana amaitutakoan, hura azaldu dezaten.

Hiri  Mantentze  eta  Zerbitzuetako  zinegotziak
azaldu  du  itsasoko  plastikozko  bolatxoak  ez
direla gure hondartzetara iritsi, baina edonola ere,
hondartzetako jagoletza areagotu egin dela.

EGUZKIko ordezkariak esan du kezkagarriena ez
direla  itsasoko plastikozko bolatxoak,  baizik  eta
gure  ibaietatik  itsasora  iristen  diren  plastikoak.
Adibide  gisa,  esan  du  Astiñene  zubia  eraitsi
ondoren,  eraisketa-hondakina  den  hodi  handi
batek  Urumearen  bokalean  jarraitzen  duela
oraindik. 

Bilera 19:45ean amaitu da.

El  representante  de  Donostia  Bizirik  denuncia  la
política  de  recogida  de  residuos  del  gobierno
municipal  y  presenta  la  comparativa  de  Donostia
con otras localidades de Gipuzkoa. Asimismo, pide
que se trate el tema en el siguiente Consejo.

Seo birdlife solicita que se estudie la posibilidad de
crear  un  muladar  en  algún  punto  del  término
municipal  de Donostia o en Artikutza con residuos
procedentes  de  matadero.  Este  muladar  serviría
para alimentar a buitres.

El representante de Elkarrekin Donostia denuncia la
ubicación del  BCC en Manteo.  Asimismo, expresa
su preocupación por tala de árboles en Amara y los
pellets.  Solicita  que  el  tema  de  la   Emergencia
Climática  tenga  presencia  en  cada  uno  de  los
consejos que se celebren dada su importancia.

El ciudadano a título individual y el representante de
SEO denuncian la ubicación del BCC y abogan por
una mayor defensa del arbolado en la ciudad.

La  Presidenta  del  Consejo  dice  que  invitará  al
Consejo a los redactores del Plan de Arbolado para
que puedan explicarlo una vez que esté finalizado.

El Concejal de Mantenimiento y Servicios Urbanos
explica  que  los pellets  no han llegado a nuestras
playas  y  que  se  ha  reforzado  la  vigilancia  de las
mismas en cualquier caso.

El  representante  de  EGUZKI  dice  que  lo
preocupante no son los pellets sino los plásticos que
llevan nuestros ríos al mar. Pone como ejemplo un
tubo  de  grandes  dimensiones  procedente  de  la
demolición del  puente de Astiñene que todavía se
encuentra en la desembocadura del Urumea.

Finaliza la sesión a las 19:45 horas.
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